

Kriminalpræventivt lokalrådsmøde 7. marts 2024

Deltagere: SSP-leder Svenn Petersen (HK), Skolechef Hanne Frederiksen (HK), HUV-leder Tim Bjørn Grønnehøj Eriksen (HK), Socialchef Tina Lyhne (HK), Bygge- og brandkoordinator Morten Schou, Faglig leder Tinne Simonsen (HK, referent), Kriminolog Pernille Hartmann (NSJP), Specialkonsulent Emil Hermund (NSJP) og Leder Trine Wetterslev (NSJP).

Afbud: Chef for Kultur, Idræt og Fritid Pia Kjær Pia Kjær Pascual-Jackson (HK), Vicepolititiinspektør Brian Stybe Greyston (NSJP) og lokalbetjent Morten Halkjær (NSJP)

REFERAT:

1. Præsentationsrunde (ny deltager fra NSJP)
Præsentationsrunde

2. Indbrud i privat beboelse
 - Status og statistik. V Emil
Punkt i handleplanen. Relativt stor stigning fra sidste år til i år, men ikke markant i Hillerød Kommune.

3. Færdselssikkerhed og -tryghed
 - Status på området o Status på Trafikforum v/ kommunen o Gennemgang af status fra trafiknetværk Nordsjælland v. Brian
Leder af Trafik, Vej og Park stopper med udgangen af måneden. Der skal ansættes en ny. Punktet udskydes til næste møde.

4. It-relateret økonomisk kriminalitet og digitale krænkelser Bilag vedlagt
 - Drøftelse af eventuelle lokale udfordringer omkring betting
 - Tilbage melding fra kommune vedr. behov for tematiseret lokalrådsmøde
*Stærkt stigende antal anmeldelser men også et meget stort mørketal. Politiet spørger om kommunen har interesse for et temamøde om digitale krænkelser. Politiets vurdering er, at tilliden mellem børn, der er involveret i digitale krænkelser og relevante voksne (f.eks. skolelærere og forældre) kan forbedres. Svenn siger ja tak til kapacitetsopbygning af SSP-lærernetværket og SSP-konsulenter inden for området. Emnet er allerede højt på dagsordenen og en del af folkeskolens undervisning og der er meget materiale tilgængeligt. Det besluttet at Emil/Pernille tager kontakt til Svenn og aftaler nærmere omkring oplæg/workshop for SSP-netværk.
*Drøftelse af betting. Kommunen har ikke data for niveauet, men markedsføringen er massiv og vi hører, at det fylder en del på ungdomsuddannelserne. Svenn mener at den bedste forebyggelse er at opbygge en anden norm. Politiet sige, at det fylder en del på gymnasierne men også på folkeskolerne. Det er tema på næste SUN møde, hvor politiet (Emil og Pernille) også er inviteret**

5. Vold i nære relationer.

- a. Tilbage melding vedr. det fælles tværkommunale møde om Vold i nære relationer – fælles
- b. Orientering om politiets deltagelse i projektet: En barndom uden vold i familien – finansieret af Ole Kirks Fond. V. Brian Stybe Grayston

- a) *Der har været afholdt temadag på Hillerød rådhus i samarbejde med politiet og flere kommuner, som var godt.*
- b) *Vi udskyder punktet til næste gang hvor Brian er til stede. Vi inviterer også Anja Hededal til møde.*

6. Styrke indsatsen mod salg af euforiserende og andre ulovlige stoffer i det offentlige rum med henblik på at nedbringe den utryghedsskabende adfærd og tilgængeligheden

- Status og statistik

Svenn: Vi har nogle fokusområder i samarbejde med politiet. Kommunens aktie har været fokus på brugerne. Og på at opsøge og lave relationelt arbejde de steder hvor vi ved nogle unge samles, måske også om hash og andre stoffer. Mistanke om stigning i forbrug af morfinprodukter. Svenn gør opmærksom på risikoen for at kommunikere på en måde, der gør problemet større end det er.

7. Samarbejde om at skabe trygge byrum

- Nyt fra arbejdsgruppen v. Emil og Svenn
- Oplæg fra Dansk Byplanlab. V. Emil
- Orientering om regionalt møde vedr. udvidelse af Bo Trygt. v. Brian

Emil orienterer om, at en arbejdsgruppe har identificeret mindre trygge steder i kommunen som udgangspunkt for at se på muligheder for situationelle forebyggelsesinitiativer. Der er lavet en bruttoliste, som blandt andet indbefatter station, lokalområder og stisystemer, som skal kvalificeres. Er på handleplanen. Emil spørger om der er interesse for et oplæg fra Dansk Byplanlaboratorium for relevante medarbejdere (f.eks. fra Byplan) som afsæt for det videre arbejde med tryghed gennem fysiske planlægning. Byplan og Trafik, Vej og Park. Morten tager det videre med Rie Lind. Emnet er også taget med som et tema/pejlemærke i udbudsmaterialet for Favrholt.

Emil orienterer om at Bo Trygt i den nuværende form udløber i 2025. Man kigger sammen med 2 politikredse (NSJP er den ene) på om man kan arbejde videre i en anden organisering og med et andet fokus. Møde om emnet d. 18. juni. Tinne sender invitation ud med referat til hele lokalrådet.

8. Status på opstart af Koordinationsnetværket i Hillerød

Koordinationsnetværket består af det sædvanlige §115 møde + kontrolenheden. Netværket har udarbejdet kommissorium og planlagt månedlige møder i forlængelse af §115 møde. Der er også drøftet og fastlagt arbejdsgange og procedurer. Første planlagte møde blev aflyst, men organiseringen er på plads og der er også udpeget et antal borgere det vil være relevant at tage op. Det er ikke så enkelt at arbejde med borgere på denne måde. Det har været drøftet om man kan arbejder med adresser og ejendomme, som vurderes at være relevant.

9. Temamøde om forebyggelse – beslutning og planlægning

Formålet med et temamøde er udveksling af perspektiver på og metoder til at arbejde med forebyggelse i henholdsvis politi og kommune. Dialog om ligheder, forskelle og synergier med henblik på at fremme forståelse for hinandens paradigmer. Beslutning: Vi udvider efteråret lokalrådsmøde (11. september) med et time og drøfter de mere overordnede perspektiver på forebyggelse. Emil og Svann koordinerer/planlægger.

10. Eventuelt *Intet til aktuelt*